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Atât de mult a iubit 
Dumnezeu lumea

Mai puțin 
este mai mult
Lucrurile care contează

Sursa bucuriei 
adevărate
Dragostea 
necondiționată

ÎŢI POATE OFERI VIAŢA MAI MULT? POŢI SCHIMBA LUMEA?
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Unii oamenii trăiesc într-o nesiguranţă con-
tinuă. Nu pot fi niciodată siguri, indiferent ce 
fac sau ce nu fac, că vor merge în Rai după ce 
mor. Iar lucrul acesta este suficient să te distru-
gă nervos – ceea ce chiar am citit că a păţit ci-
neva.

Omul acela îl primise pe Iisus ca Mântuitor 
și a încercat pe cât a putut el de bine să trăiască 
după învăţăturile lui Iisus, dar n-a putut trăi 
după toate standardele celorlalţi, după tot ce 
alţii spuneau că era necesar ca să merite mân-
tuirea. După cum spuneau ei, ori de câte ori 
făcea vreo greșeală, sau avea vreun gând necu-
rat, își pierdea mântuirea și trebuia să o ia de la 
capăt, un păcătos pierdut.

În final l-a afectat atât de mult nervos că a 
ajuns la spital. Acolo și-a petrecut o mare parte 
din timp citind Biblia. Într-o zi a citit Efeseni 
2:8-9: „Căci prin har aţi fost mântuiţi, prin 
credinţă. Și aceasta nu vine de la voi; ci este da-

rul lui Dumnezeu. Nu prin fapte, ca să nu se 
laude nimeni” – și în final a înţeles. Mântuirea 
nu depindea de ceea ce el ar fi făcut, decât să 
creadă că Iisus a murit pentru păcătoși precum 
el. A devenit așa de entuziasmat de acest adevăr 
simplu încât s-a simţit imediat mai bine și a în-
ceput să împărtășească tuturor din jurul lui 
ceea ce a descoperit: „Știi că tot ce trebuie să 
faci ca să fii mântuit este să crezi? Doar să crezi! 
Harul lui Dumnezeu și credinţa ta și atât!”

Și avea dreptate! Noi suntem mântuiţi prin 
har, prin credinţă, nu prin fapte bune, sau că 
am fi perfecţi, sau că urmăm vreun mod de pe-
nitenţă, sau că urmăm o listă nesfârșită de ceea 
ce avem sau nu avem voie să facem. Iisus le-a 
făcut deja pe toate! Și tot așa cum tu ești mân-
tuit prin har, ești păstrat mântuit prin har. Nu 
trebuie să te îngrijorezi că îţi vei pierde mântu-
irea, fiindcă nu o poţi pierde! Mântuit o dată, 
mântuit pentru totdeauna!

NOTA EDITORULUI
MÂNTUIT O DATă, MÂNTUIT PENTRU TOTDEAUNA
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MÂNTUIREA VEȘNICĂ

Biblia ne spune: „Fiindcă atât de mult a iu-
bit Dumnezeu lumea” – pe tine și pe mine – 
„că a dat pe singurul lui Fiu, pentru ca oricine 
crede în El să nu piară, ci să aibă viaţa veșnică” 
(Ioan 3:16). Dumnezeu te-a iubit atât de mult 
încât L-a dat pe Iisus, care s-a oferit să moară 
pentru păcatele umanităţii. „Dragostea lui 
Dumnezeu faţă de noi s-a arătat prin faptul că 
Dumnezeu a trimis în lume pe singurul Său 
Fiu, ca noi să trăim prin El” (1 Ioan 4:9). Iisus 
este manifestarea iubirii lui Dumnezeu.

Unii oameni întreabă: „De ce nu se poate 
fără Iisus? De ce trebuie să folosești acel nume? 
De ce nu poţi să spui Dumnezeu și să vorbești 
doar despre Dumnezeu? Atunci am accepta 
mai ușor, dacă n-ai insista să folosești numele 
Iisus”.

Dacă Iisus este într-adevăr Fiul lui Dumne-
zeu, iar Dumnezeu l-a ales pe Iisus ca prin El 

să se arate lumii și să-și arate iubirea Sa, atunci 
Dumnezeu însuși a insistat asupra acestui lu-
cru. Iisus însuși spune: „Eu sunt Calea, Adevă-
rul și Viaţa. Nimeni nu vine la Tatăl decât prin 
Mine” (Ioan 14:6).

Niciunul dintre noi nu poate înţelege cât de 
măreţ și de uimitor este Dumnezeu, Tatăl nos-
tru, peste puterea minţii umane, căci El și Du-
hul Său sunt mai presus decât întreg universul. 
Însă El s-a coborât la nivelul nostru și L-a tri-
mis pe Fiul Său, Iisus Hristos, ca să ne arate 
cum este El. Aceasta, deci, este cea mai impor-
tantă dorinţă a lui Dumnezeu pentru fiecare 
persoană: să-L recunoască pe Iisus ca fiind Fiul 
lui Dumnezeu și să creadă în El ca Domn și 
Mântuitor și să primească iubirea Sa, manifes-
tată prin moartea Sa pe cruce, atunci când El a 
luat pedeapsa noastră, pentru păcatele noastre, 
după legile perfecte ale lui Dumnezeu, încât 
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noi să putem fi iertaţi și mântuiţi.
De ce trebuie să fim iertaţi? Fiindcă cu toţii 

suntem păcătoși. Biblia spune: „Căci toţi au 
păcătuit și sunt lipsiţi de slava lui Dumnezeu” 
(Romani 3:23) și „plata păcatului este moar-
tea, dar darul fără plată al lui Dumnezeu este 
viaţa veșnică în Iisus Hristos, Domnul nostru” 
(Romani 6:23).

Mântuirea prin har
Trebuie să mărturisim mai întâi că știm că 

suntem păcătoși. Dar am putea fi tentaţi să 
spunem: „Sunt destul de bun. Cu siguranţă că 
Dumnezeu va ţine cont că sunt destul de bun, 
cel puţin cu mult mai bun decât mulţi alţii”. 
Dar asta nu este suficient, fiindcă nu poţi mer-
ge în Rai decât dacă ești perfect și nimeni nu 
este perfect.

Ne este imposibil să fim perfecţi sau să ur-
măm legile perfecte ale lui Dumnezeu din Bi-
blie și Cele Zece Porunci. Doar Iisus este per-
fect și de aceea El a putut plăti preţul pentru 
păcatele noastre prin moartea Sa iar Dumne-
zeu ne poate ierta, fiindcă Iisus a luat pedeapsa 
pentru noi. N-am fi putut merita niciodată 
asta. Cu toţii suntem păcătoși, cu toţii avem 
nevoie de iubirea și de mila lui Dumnezeu ca 
să fim mântuiţi și putem găsi această iubire și 
milă în Iisus Hristos.

Nu ne putem salva singuri prin propriile 
noastre fapte, prin bunătatea noastră, prin în-
cercarea de a ţine legile lui Dumnezeu și a-L 
iubi, sau prin eforturile noastre de a găsi și de 
a urma adevărul Său. Mântuirea este un dar de 
la Dumnezeu, realizat prin transformarea vieţi-
lor noastre atunci când acceptăm adevărul Său 
sub forma iubirii Fiului Său, Iisus, prin lucra-
rea Duhului Său Sfânt.

Nu contează cât de mult mergem la biserică 
sau cât de mult ne rugăm; doar Iisus salvează. 
„În nimeni altul nu este mântuire: căci nu este 
sub cer niciun alt Nume dat oamenilor în care 
trebuie să fim mântuiţi” (Fapte 4:12).

Numai Iisus ne poate elibera de păcat și de 
puterea și de condamnarea acestuia. „Dacă ne 
mărturisim păcatele, El este credincios și drept 
ca să ne ierte păcatele și să ne cureţe de orice 
nelegiuire” (1 Ioan 1:9). Indiferent de ce am 

făcut!

Renaștere spirituală
Iisus a spus: „Adevărat, adevărat îţi spun că, 

dacă un om nu se naște din nou, nu poate ve-
dea Împărăţia lui Dumnezeu” (Ioan 3:3). 
Când îl primești pe Iisus ca mântuitor, ești năs-
cut din nou spiritual și devii „o făptură nouă” 
în Iisus Hristos. „Cele vechi s-au dus; iată că 
toate lucrurile s-au făcut noi” (2 Corinteni 
5:17).

Odată ce L-ai primit pe Iisus, El nu te va 
alunga niciodată (Ioan 6:37). „Eu le dau viaţa 
veșnică, în veac nu vor pieri, și nimeni nu le va 
smulge din mâna Mea” (Ioan 10:28). Mântui-
rea este pentru totdeauna. Odată ce ești „năs-
cut din nou” copil al Său, vei fi întotdeauna co-
pil al Său. Nu poţi fi nenăscut. Nu-ţi poţi pier-
de mântuirea. „Cine crede în Fiul are viaţa veș-
nică” (Ioan 3:36).

Trebuie, bineînţeles, să ne străduim să ne 
trăim apoi vieţile după voia și după Cuvântul 
lui Dumnezeu și să urmăm exemplul lui Iisus, 
să-L iubim pe Dumnezeu și să-i iubim pe cei-
lalţi oameni. Dar nu te poţi păstra mântuit de 
la tine putere. Iisus te-a mântuit odată pentru 
totdeauna, iar darul Său este viaţa veșnică! Har 
plus credinţă plus nimic. Aceasta este mântui-
rea!

O viaţă nouă, un om nou
Atunci când îl primești pe Iisus, întrega ta 

viaţă se va schimba și va apărea o transformare. 
Te vei simţi diferit, vei gândi diferit, te vei 
simţi mai liniștit și mai bucuros ca niciodată. 
Tu, „cel vechi”, te-ai dus, iar acum este un 
„nou tu”, mult mai bun și mai fericit.

Intrarea lui Iisus în viaţa ta îţi înnoiește, îţi 
purifică și îţi regenerează nu doar sufletul, dar 
și mintea, rupe conexiunile și reflexele vechi și 
te reface treptat într-un om cu o altă perspecti-
vă asupra vieţii.

Iisus a promis că dacă tu crezi în El și îl pri-
mești, El va veni. „Crede în Domnul Iisus și vei 
fi mântuit” (Fapte 16:31). Îţi doresc să cunoști 
și tu iubirea și mântuirea Sa – acum și pentru 
totdeauna!
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MICHAEL, DIN CANADA

Am fost fiul unui avocat de succes și am 
avut o copilărie plăcută. În pre-adolescenţă pă-
rinţii m-au trimis la o școală privată de elită, cu 
internat. Deoarece eram pasionat de artă, am 
fost trimis apoi la un liceu cu specializarea în 
artă. Datorită muncii mele artistice și a rezulta-
telor mele academice am primit bursă pentru 
Ontario College of Art, cea mai prestigioasă 
școală de arte din Canada.

Când am început facultatea am fost înscris 
direct în anul trei, din cei patru cât era cursul 
de arte – am fost al doilea student din istoria 
facultăţii care a primit o astfel de încadrare. La 
finalul anului patru am primit încă o bursă de 
studiu și un grant pentru călătorii. După ce 
m-am întors din călătoriile mele extensive prin 
Europa, am fost angajat de Canadian Broad-
casting Corporation, unde am lucrat patru ani 
ca designer grafic. Am făcut și ilustraţii ca liber 

profesionist pentru o agenţie de top din New 
York și pentru ziare importante, pentru reviste, 
edituri, TV și firme de animaţie.

Am urcat pe scara succesului în domeniul 
meu, dar n-a fost suficient; inima mea nu era 
satisfăcută. Am început să înţeleg că „viaţa cui-
va nu stă în belșugul avuţiei lui” (Luca 12:15). 
Am început să văd că lucrurile pe care le stăpâ-
neam, mă stăpâneau ele pe mine. Doream să 
găsesc adevăratul scop al vieţii.

Atunci, într-o noapte friguroasă de iarnă, pe 
străzile din Toronto, Canada, am întâlnit un 
străin care, în mai puţin de o oră, mi-a explicat 
pasaje din Biblie care mi-au schimbat viaţa în 
cel mai profund mod posibil. În acea noapte 
i-am cerut lui Iisus să vină în inima mea și am 
găsit cea mai mare comoară – pe Iisus și Cu-
vântul lui Dumnezeu.

ÎNCEPUTURI NOI
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PLANUL LUI 
DUMNEZEU

PETER AMSTERDAM

Esenţa învăţăturii Noului Testament poate 
fi găsită într-unul dintre cele mai frumoase 
versete din Scriptură: „Fiindcă atât de mult a 
iubit Dumnezeu lumea, că a dat pe singurul 
Lui Fiu, pentru ca oricine crede în El să nu 
piară, ci să aibă viaţa veșnică” (Ioan 3:16.)

Acest verset ne arată adevărul minunat 
despre Creatorul universului, care iubește 
atât de mult rasa umană încât și-a trimis pro-
priul Fiu, pe Iisus, să devină om și să moară 
în locul nostru pentru păcatele noastre, ca 
noi să nu trebuiască să suferim pedeapsa pen-
tru păcate, chiar dacă am merita-o. Noi avem 
ocazia să primim viaţa veșnică deoarece Iisus 
a plătit preţul pentru păcatele noastre prin sa-
crificiul Său.

Planul lui Dumnezeu pentru mântuire, 
care a fost decis înainte de crearea lumii, este 
înrădăcinat în dragostea lui Dumnezeu pen-
tru omenire. El a făcut o cale ca noi să fim 
salvaţi de consecinţa păcatului – moartea spi-
rituală și separarea de Dumnezeu în viaţa de 
apoi, ceea ce Scriptura numește Iad.

Unii oameni au impresia că Dumnezeu 
este crud și supărat: că El judecă aspru oame-
nii fiindcă este ofensat că au păcătuit împotri-

va Lui, de aceea El cere, în mod egoist, ca ei 
să fie pedepsiţi. Însă situaţia este foarte diferi-
tă. Deoarece natura lui Dumnezeu include 
atribute precum sfinţenia, dreptatea și mânia, 
El trebuie să judece păcatul.

Natura Sa divină include și atribute pre-
cum dragostea, mila și harul. Dorinţa Lui 
este ca nimeni să nu piară (2 Petru 3:9) și de 
aceea a făcut o cale prin care oamenii să poată 
fi răscumpăraţi. Această răscumpărare se află 
în iubirea Sa, deoarece „atât de mult a iubit 
Dumnezeu lumea”. Planul lui Dumnezeu 
pentru mântuire este manifestat prin mila și 
prin iubirea Sa faţă de oameni. „Și dragostea 
stă nu în faptul că noi am iubit pe Dumne-
zeu, ci în faptul că El ne-a iubit pe noi și a 
trimis pe Fiul Său ca jertfă de ispășire pentru 
păcatele noastre” (1 Ioan 4:10).

Dumnezeu a știut, înainte de crearea uni-
versului, că oamenii, fiind creaţi cu voinţă li-
beră, vor păcătui, așa că El a făcut pentru 
omenire o cale de salvare de pedeapsa păcatu-
lui prin planul Său de mântuire. Dorinţa lui 
Dumnezeu este să salveze omenirea și să o 
împace cu El. Nu avea nicio obligaţie faţă de 
noi să ne salveze; putea să lase, pur și simplu, 
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toţi oamenii să sufere pedeapsa păcatului, 
însă nu a făcut-o. În dragostea Lui pentru 
noi, Dumnezeu a făcut o cale de răscumpăra-
re. Dumnezeu a avut de la început planul de 
salvare, care a fost pus în aplicare chiar de la 
primul păcat al lui Adam și al Evei și a culmi-
nat cu moartea și cu învierea lui Iisus.

Deoarece Dumnezeu este Creatorul atot-
cunoscător, n-a fost nicio surpriză pentru El 
că primii oameni, Adam și Eva, au păcătuit. 
Știa că vor alege să nu-L asculte și, în previ-
ziunea Lui, a conceput deja planul Său de 
mântuire.

Planul Său de mântuire a inclus să cheme 
un popor, Israel, căruia să i se reveleze și căru-
ia să-i dea poruncile Lui. Prin cuvintele Sale 
spuse lui Israel, Dumnezeu s-a prezentat pe 
Sine, adevăratul Dumnezeu, și legea Sa. Israel 
a păzit și a dat mai departe revelaţia Sa din 
generaţie în generaţie, asigurând păstrarea ei. 
Vechiul Testament conţine atât profeţiile des-
pre viaţa și misiunea lui Mesia, cât și nume-
roase previziuni despre mântuirea ce va veni 
prin Fiul Său încarnat.

Planul lui Dumnezeu de mântuire prin 
moartea și învierea lui Iisus a fost planul Său 
de mântuire pentru oameni înainte ca oame-
nii să existe. În Vechiul Testament El a înce-
put să-și arate planul, iar apoi, în Noul Testa-
ment, când Ioan Botezătorul a proclamat: 
„Iată Mielul lui Dumnezeu care ridică păca-

tul lumii” (Ioan 1:29) întregul Său plan a în-
ceput să se reveleze.

Împlinirea completă a planului lui Dum-
nezeu de răscumpărare prin moartea lui Iisus, 
sacrificiul Său în locul nostru prin sângele 
Său vărsat pentru păcatele noastre, este men-
ţionat în mod repetat în Noul Testament. El 
este Răscumpărătorul care ne salvează din 
sclavia păcatului. Moartea și învierea Sa sunt 
împlinirea planului lui Dumnezeu pentru 
răscumpărare. Dumnezeu a fost sfânt, drept 
și corect faţă de creaţia Sa. El a fost iubitor, 
milostiv și plin de har. Iar noi suntem bene-
ficiarii celui mai mare sacrificiu făcut vreoda-
tă.

În El avem răscumpărarea, prin sângele Lui, 
iertarea păcatelor, după bogăţiile harului Său 
pe care l-a răspândit din belșug peste noi, prin 
orice fel de înţelepciune și de pricepere; căci a 
binevoit să ne descopere taina voii Sale, după 
planul pe care-l alcătuise în Sine însuși, ca să-l 
aducă la îndeplinire la împlinirea vremurilor, 
spre a-și uni iarăși într-unul, în Hristos, toate 
lucrurile: cele din ceruri și cele de pe pământ. – 
Efeseni 1:7-10

PETER AMSTERDAM şI SOţIA LUI, MARIA 
FONTAINE, SUNT DIRECTORII ORGANIZAţIEI 
THE FAMILY INTERNATIONAL, O 
COMUNITATE CREşTINă DE CREDINţă.
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HRANă SUFLETEASCă

DE CE L-A TRIMIS 
DUMNEZEU 

PE IISUS

Noi vedem în Iisus cum este Dumnezeu.
Coloseni 1:15: El [Iisus] este chipul Dum-

nezeului celui nevăzut, Cel întâi născut din 
toată zidirea.

Evrei 1:3: El, care este oglindirea slavei Lui 
și întipărirea Fiinţei Lui și care ţine toate lucru-
rile cu cuvântul puterii Lui.

Cunoscându-L pe Iisus, îl putem cunoaș-
te și înţelege pe Dumnezeu.

Ioan 14:7-9: Dacă M-aţi fi cunoscut pe 
Mine, aţi fi cunoscut și pe Tatăl Meu. Și de 
acum încolo îl veţi cunoaște; și L-aţi și văzut… 
Cine M-a văzut pe Mine a văzut pe Tatăl.

Ioan 14:23-24: Dacă Mă iubește cineva, va 
păzi Cuvântul Meu, și Tatăl Meu îl va iubi. 
Noi vom veni la el și vom locui împreună cu 
el… Și Cuvântul pe care-l auziţi nu este al 
Meu, ci al Tatălui, care M-a trimis.

Dumnezeu ne-a arătat dragostea Lui 
trimiţându-L pe Iisus pe pământ.

Romani 5:6-8: Căci, pe când eram noi încă 
fără putere, Hristos, la vremea cuvenită, a mu-
rit pentru cei nelegiuiţi. Pentru un om nepri-
hănit cu greu ar muri cineva; dar pentru bine-
făcătorul lui, poate că s-ar găsi cineva să moară. 

Dar Dumnezeu își arată dragostea faţă de noi 
prin faptul că, pe când eram noi încă păcătoși, 
Hristos a murit pentru noi.

1 Ioan 4:9-10: Dragostea lui Dumnezeu 
faţă de noi s-a arătat prin faptul că Dumnezeu 
a trimis în lume pe singurul Său Fiu, ca noi să 
trăim prin El. Și dragostea stă nu în faptul că 
noi am iubit pe Dumnezeu, ci în faptul că El 
ne-a iubit pe noi și a trimis pe Fiul Său ca jertfă 
de ispășire pentru păcatele noastre. 

Iisus a venit ca să proclame adevărul.
Ioan 18:37: Eu pentru aceasta M-am născut 

și am venit în lume, ca să mărturisesc despre 
adevăr. Oricine este din adevăr ascultă glasul 
Meu.

Ioan 14:6: Eu sunt Calea, Adevărul și Viaţa. 
Nimeni nu vine la Tatăl decât prin Mine.

Iisus ne-a arătat dragostea lui Dumnezeu 
murind pentru noi.

Ioan 10:11: Eu sunt Păstorul cel bun. Păsto-
rul cel bun își dă viaţa pentru oi.

Ioan 15:13: Nu este mai mare dragoste de-
cât să-și dea cineva viaţa pentru prietenii săi.

Să ne împace cu Dumnezeu, ca să putem 
avea viaţa veșnică.

Luca 19:10: Pentru că Fiul omului a venit 
să caute și să mântuiască ce era pierdut.

Ioan 3:17: Dumnezeu, în adevăr, n-a trimis 
pe Fiul Său în lume ca să judece lumea, ci ca 
lumea să fie mântuită prin El.
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UDAY PAUL

Îmi amintesc foarte clar ziua, pe când ave-
am vreo 20 de ani, când stăteam în sufrageria 
casei mele de clasă mijlocie și am simţit un gol 
și o agitaţie interioară pe care niciun confort 
sau gadget din jurul meu nu le-au putut liniști. 
În clipa aceea am simţit adevărul puternic că 
lucrurile materiale nu pot satisface și nu pot 
aduce fericirea. Mi-am dat seama că sufletele 
noastre nu vor fi niciodată satisfăcute până nu 
sunt în uniune cu marele și iubitorul Spirit 
care le-a creat. După cum spunea Sfântul Au-
gustin către Dumnezeu în autobiografia sa 
Confesiuni: „Ne-ai făurit pentru Tine, iar ini-
mile noastre sunt neliniștite până ajung să se 
odihnească în Tine”.

Suntem bombardaţi constant cu reclame 
care ne spun să cumpărăm cele mai noi și mai 
bune lucruri. Nu contează dacă suntem mulţu-
miţi cu ce avem, sau dacă avem deja mai multe 
decât avem nevoie, sau dacă nu ne permitem 
mai multe. Ni se spune că lucrurile mai bune 
ne vor face viaţa mai bună! Dar, pe lângă faptul 
că ne fac viaţa mai stresantă, societatea de con-
sum aduce un stres enorm planetei noastre. 
Mahatma Gandhi spunea: „Există pe pământ 
suficient pentru nevoile fiecăruia, dar nu și 
pentru poftele fiecăruia”.

Thomas à Kempis (1380-1471) spunea că 
„fericirea omului nu constă în abundenţa bu-
nurilor acestei lumi, deoarece o parte modestă 
i-ar fi suficientă”. Mai recent, Henry David 

Thoreau (1817-1862) repeta ideea spunând: 
„Viaţa noastră se consumă în detalii. Simpli-
fică, simplifică, simplifică!”. Am ajuns să con-
stat că prea multe lucruri materiale mă împie-
dică să mă bucur pe deplin de ceea ce am, iar 
plăcerile simple ale vieţii, care nu costă mult, 
ne dau cea mai mare bucurie.

În cartea Isaia, Dumnezeu spune: „Veniţi și 
cumpăraţi vin și lapte fără bani și fără plată! De 
ce cântăriţi argint pentru un lucru care nu hră-
nește? De ce vă daţi câștigul muncii pentru 
ceva care nu satură?” (Isaia 55:1-2). Am fost 
creaţi ca fiinţe eterne; de aceea temporalitatea 
materialismului ne lasă cu un sentiment de go-
liciune.

Cea mai mare și cea mai de preţ posesiune 
pe care o putem avea este viaţa veșnică prin 
credinţa în Iisus Hristos, Fiul lui Dumnezeu. 
Iisus spune: „Eu sunt pâinea vieţii. Cine vine la 
Mine nu va flămânzi niciodată și cine crede în 
Mine nu va înseta niciodată” (Ioan 6:35). 
Dumnezeu este singurul care poate satisface se-
tea și foamea sufletelor noastre, deoarece El 
ne-a creat cu un gol în inimile noastre pe care 
numai El îl poate umple. Ne bucurăm de satis-
facerea fiinţei noastre interioare prin adâncirea 
relaţiei noastre cu El.

UDAY PAUL ESTE SCRIITOR LIBER-
PROFESIONIST, VOLUNTAR şI PROFESOR ÎN 
INDIA. 
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Întrebări 
frecvente despre 

MÂNTUIRE

RăSPUNSURI LA ÎNTREBăRILE TALE

Cine are nevoie de mântuire?
Mulţi oameni cred că Dumnezeu notează 

prin aproximare. Dacă încerci să fii bun și nu 
faci prea multe greșeli serioase, ţi se va da pro-
babil o notă medie atunci când mori, vei pro-
mova cursul vieţii și vei merge în Rai; iar dacă 
ești sub medie înseamnă că nu ai promovat și, 
ei bine, atunci…

Pare un aranjament destul de corect, mai 
ales dacă tu te consideri a fi o persoană în gene-
ral bună, însă conform Bibliei, nu funcţionea-
ză așa.

Niciunul dintre noi nu merităm să mergem 
în Rai. Biblia spune: „Fiindcă pe pământ nu 
este niciun om fără prihană, care să facă binele 
fără să păcătuiască” (Eclesiastul 7:20). Oricine 
crede că este suficient de bun prin forţele pro-
prii ca să ajungă în Rai nu face decât să se pă-
călească singur – și va rata darul lui Dumne-
zeu.

Nu poţi fi suficient de bun. Nu poţi merita 
mântuirea și nu poţi munci pentru locul tău în 
Rai. „El ne-a mântuit, nu pentru faptele făcute 
de noi în neprihănire, ci pentru îndurarea Lui” 
(Tit 3:5).

Deci, cine are nevoie de mântuire? Toată lu-
mea!

Cât mă va costa?
„Cu siguranţă că este vreo șmecherie”, poate 

gândești. „Cu siguranţă trebuie să renunţ la 
ceva, să muncesc din greu, sau să fac ceva ca să 
merit mântuirea”. Nu, nu trebuie – acesta este 
lucrul minunat despre mântuire! „Este darul 
lui Dumnezeu” (Efeseni 2:8). Dacă ar trebui 
să-l meriţi sau să-l plătești atunci n-ar mai fi un 
dar.

Mântuirea nu este răsplata pentru faptele 
bune. Faptele tale bune nu te pot duce în Rai 
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tot așa cum nici faptele tale rele nu te mai con-
damnă în Iad odată ce ai primit iertarea lui 
Dumnezeu prin sacrificiul lui Iisus. Trebuie 
doar să accepţi faptul că nu poţi plăti suficient 
încât să-ţi cumperi locul în Rai și atunci trebu-
ie să accepţi cu smerenie darul lui Dumnezeu. 
Este atât de simplu.

Ce este păcatul?
Cel mai des folosit cuvânt în ebraică pentru 

păcat, în Vechiul Testament, este definit ca în-
semnând „să ratezi ţelul sau calea corectă, să ra-
tezi ţinta, să deviezi de la cale”. Vechiul Testa-
ment folosește de asemenea pentru păcat cu-
vinte care s-ar traduce: abatere de la voia lui 
Dumnezeu, rebeliune și rătăcire. Noul Testa-
ment folosește o varietate de cuvinte când vor-
bește despre păcat, traduse ca nelegiuire, devie-
re de la adevăr, necinstit în inimă și în viaţă, 
necredincios și neascultător în mod intenţio-
nat.

Există păcate prea rele ca Dumnezeu să 
nu le ierte?

Dumnezeu dorește să ierte liber pe oricine 
pentru orice greșeală comisă. „Dumnezeu, în 
adevăr, n-a trimis pe Fiul Său în lume ca să ju-
dece lumea, ci ca lumea să fie mântuită prin 
El” (Ioan 3:17). El dorește să ierte pe toată lu-
mea și putem primi iertarea Sa dacă credem în 
Iisus (Fapte 16:31).

Atunci când oamenii aud adevărul – planul 
lui Dumnezeu pentru iertare și mântuire prin 
sacrificiul lui Iisus – dacă cred și îl acceptă pe 
Iisus ca Mântuitor personal, păcatele lor sunt 
iertate. Dar dacă refuză în mod intenţionat ier-
tarea Sa, mâinile lui Dumnezeu sunt legate. 
Dumnezeu a dat oricărui om libertatea de a 
alege și nu va trece peste decizia lui de a-i res-
pinge oferta.

Dar, bineînţeles, dacă cineva respinge ade-
vărul prima oară când îl aude, nu înseamnă că 
nu i se mai dă altă șansă de a face alegerea co-
rectă. Totuși, Biblia ne spune: „Acum este vre-

mea potrivită; iată că acum este ziua mântuirii” 
(2 Corinteni 6:2). „Nu știţi ce vă aduce ziua de 
mâine! Căci ce este viaţa voastră? Nu sunteţi 
decât un abur, care se arată puţintel și apoi pie-
re” (Iacov 4:14).

De ce Iisus?
„De ce trebuie să-L chem pe Iisus în inima 

mea?” ai putea întreba. „De ce trebuie să folo-
sesc acest nume? De ce nu pot să mă rog direct 
la Dumnezeu și să găsesc mântuire în felul 
acesta?”

Fiindcă Iisus este singurul care a venit pe 
pământ și și-a dat viaţa pentru tine. Iisus a 
spus: „Eu sunt Ușa” – spre casa Tatălui Său, îm-
părăţia lui Dumnezeu. „Dacă intră cineva prin 
Mine, va fi mântuit” (Ioan 10:9). Deci, dacă 
vrei să mergi în Rai, trebuie să treci prin Iisus, 
ușa deschisă.

Dar cum rămâne cu adepţii altor religii din 
lume? Ei pot fi salvaţi? Da, cu toţii pot fi mân-
tuiţi indiferent de religia lor. Chiar și dacă nu 
au o religie, tot pot fi mântuiţi – dar numai 
prin Iisus.

Îmi pot pierde mântuirea?
Nu! Unul dintre lucrurile cele mai minuna-

te despre darul mântuirii este că odată ce L-ai 
primit pe Iisus în inima ta, El rămâne acolo. El 
a venit în viaţa ta și va trăi cu tine pentru tot-
deauna. Iisus a spus că nu te va părăsi niciodată 
și nu te va lăsa și că va fi cu tine întotdeauna, 
chiar până la sfârșitul lumii (Evrei 13:5; Matei 
28:20). Nu poţi spune și nu poţi face nimic 
care să anuleze aceste promisiuni minunate.

Iisus știe că nu ești perfect și că nu vei fi 
niciodată – și te iubește în aceeași măsură! 
Când te-a iertat de păcatele tale, nu te-a iertat 
doar de cele trecute, dar și de cele prezente și 
de cele viitoare. Viaţa veșnică nu este doar une-
ori – salvat, pierdut și iar salvat, de fiecare dată 
când faci o greșeală și spui că îţi pare rău. Nu 
există așa ceva! Odată ce ești mântuit, ești mân-
tuit pentru totdeauna!
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PRIMIREA 
DUHULUI 
SFÂNT

Oricine L-a primit pe Iisus ca Mântuitor 
este mântuit și născut din nou, primind o mă-
sură din Duhul Sfânt. De fapt, nu poţi fi mân-
tuit fără Duhul Sfânt, fiindcă mântuirea este 
lucrarea lui Dumnezeu, ceea ce Biblia numește 
a fi „născut din Duhul”  (Ioan 3:8).

Iisus a spus: „ ’Cine crede în Mine, din ini-
ma lui vor curge râuri de apă vie, cum zice 
Scriptura’. Spunea cuvintele acestea despre 
Duhul pe care aveau să-L primească cei ce vor 
crede în El. Căci Duhul Sfânt încă nu fusese 
dat, fiindcă Iisus nu fusese încă proslăvit” (Ioan 
7:38-39).

La scurt timp după crucificarea și învierea 
Sa, Iisus a promis ucenicilor Săi că va trimite 
un mângâietor și un sfătuitor, pe Duhul Sfânt, 
care să-i întărească și să-i călăuzească în vieţile 
lor spirituale și în relaţia cu El. „Dar Mângâie-
torul, adică Duhul Sfânt, pe care-L va trimite 
Tatăl în Numele Meu, vă va învăţa toate lucru-
rile și vă va aduce aminte de tot ce v-am spus 
Eu…Când va veni Mângâietorul, Duhul ade-
vărului, are să vă călăuzească în tot adevărul” 

( I o a n 
14:26; Ioan 
16:13).

Primirea ungerii, 
a umplerii, sau botezul cu Du-
hul Sfânt, poate fi o experienţă ulterioară mân-
tuirii. În cartea Faptele Apostolilor, apostolul 
Pavel i-a întrebat pe unii ucenici: „Aţi primit 
voi Duhul Sfânt când aţi crezut?” Ei i-au răs-
puns: „Nici n-am auzit măcar că a fost dar un 
Duh Sfânt” (Fapte 19:2).

Cuvânt grecesc baptizo înseamnă să fii în în-
tregime acoperit, sau scufundat complet. Astfel, 
a fi „botezat” cu Duhul Sfânt înseamnă să fii 
umplut până la revărsare cu Duhul lui Dum-
nezeu. Cu toţii avem, cu siguranţă, nevoie de 
acest botez al Duhului Sfânt pentru a trăi viaţa 
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unui ucenic a lui Iisus.
Botezul Duhului Sfânt este 

un botez cu dragoste – dra-
goste pentru cei pierduţi, 
suficientă dragoste ca să 
mărturisim, suficientă 
dragoste încât să-i câști-
găm și pe alţii pentru 
Domnul, iubire pentru 
toţi oamenii și dorinţa 
ca ei să fie mântuiţi. În 
același timp, este un 
botez cu puterea lui 
Dumnezeu, putere care 
ne ajută să spunem al-
tora despre Iisus, să fim 
o mărturie, să împărtă-
șim evanghelia cu alţii. 

Atunci când te simţi mo-
tivat să vorbești cu alţii 

despre Iisus – acesta este re-
zultatul botezului cu Duhul 

lui Dumnezeu.
Iisus le-a spus ucenicilor Săi: 

„Ci voi veţi primi o putere, când 
se va coborî Duhul Sfânt peste voi, 

și-mi veţi fi martori în Ierusalim, în 
toată Iudeea, în Samaria și până la margi-

nile pământului” (Fapte 1:8). Citim despre 
această putere de mărturisire în cartea Faptele 
Apostolilor din Noul Testament, când, în ziua 
Pentecostului, primii ucenici au primit Duhul 
Sfânt și au propovăduit cu curaj, rezultând în 
convertirea a 3000 de suflete. (Vezi Fapte capi-
tolul 2.)

Petru, cel care fusese atât de temător la ares-
tarea lui Iisus încât s-a lepădat de El de trei ori, 
acum predica neînfricat și cu îndrăzneală fiind 
umplut cu Duhul Sfânt. Aceasta arată că orice 
a realizat Petru nu fusese de la el, ci de la Hris-
tos care a locuit mai întâi cu el iar apoi în el. 
„Comoara aceasta o purtăm în niște vase de 

lut, pentru ca această putere nemaipomenită să 
fie de la Dumnezeu și nu de la noi” (2 Corinte-
ni 4:7). Cu toţii avem nevoie de botezul Duhul 
Sfânt ca să avem dragostea, puterea și tăria de 
a fi ceea ce El dorește de la noi să fim.

Asemenea mântuirii, noi primim Duhul 
Sfânt prin credinţă – ceea ce înseamnă că nu 
primim imediat dovada Duhului Sfânt în vie-
ţile noastre. Duhul Sfânt se va manifesta în vie-
ţile noastre – fiecare chiar atunci, sau mai târ-
ziu. „Și fiecăruia i se dă arătarea Duhului spre 
folosul altora” (1 Corinteni 12:7).

Odată ce ai primit ungerea divină a Duhu-
lui lui Dumnezeu, dacă continui să stai în Cu-
vântul Său din Biblie și dacă asculţi poruncile 
lui Iisus, vei fi călăuzit de Duhul Său. „Căci 
toţi cei ce sunt călăuziţi de Duhul lui Dumne-
zeu sunt fii ai lui Dumnezeu” (Romani 8:14).

Când îi ceri lui Dumnezeu Duhul Sfânt, știi 
că ai primit umplerea promisă tot așa cum știi 
că ești mântuit – fiindcă Biblia a spus că așa 
este. „Credinţa vine în urma auzirii, iar auzirea 
vine prin Cuvântul lui Hristos” (Romani 
10:17) Iisus a spus: „Cereţi și vi se va da; cău-
taţi și veţi găsi; bateţi și vi se va deschide. Căci 
oricine cere capătă; cine caută găsește și celui ce 
bate i se deschide” (Matei 7:7-8). „Deci, dacă 
voi, care sunteţi răi, știţi să daţi daruri bune co-
piilor voștri, cu cât mai mult Tatăl vostru cel 
din ceruri va da Duhul Sfânt celor ce i-L cer!” 
(Luca 11:13).

Dacă nu ai primit încă umplerea cu Duhul 
Sfânt, o poţi face chiar acum rugându-te urmă-
toarea rugăciune:

Dragă Iisus, Te rog să mă umpli până la re-
vărsare cu Duhul Tău cel Sfânt încât să Te pot 
iubi mai mult, să înţeleg Cuvântul Tău din Bi-
blie, să Te urmez mai îndeaproape și să am mai 
multă putere ca să spun și altora despre iubirea și 
despre mântuirea Ta. Amin
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Dumnezeu în trei persoane: 
TRINITATEA

Pentru cei neiniţiaţi ar părea că creștinii 
cred în trei Dumnezei – Tatăl, Fiul și Duhul 
Sfânt. Dar nu este așa. Creștinii cred că există 
un singur Dumnezeu. Doctrina care explică 
conceptul că Tatăl, Fiul și Duhul Sfânt sunt un 
singur Dumnezeu este numită doctrina Trini-
tăţii.

Această doctrină explică că Dumnezeu a 
existat dintotdeauna în trei persoane ca unul, 
fiecare persoană distinctă de cealaltă, Tatăl, 
Fiul și Duhul Sfânt – însă totuși o singură per-
soană. Fiecare dintre aceste persoane este în în-
tregime Dumnezeu, având toate atribuţiile și 
esenţa completă a lui Dumnezeu.

Conceptul celor trei persoane într-un sin-
gur Dumnezeu nu a fost explicată explicit în 
Vechiul Testament, deși există în Vechiul Testa-
ment versete care aduc ideea că există mai mult 
de o persoană în Dumnezeu. (Vezi Geneza 
1:26; Isaia 6:8.) Înţelegerea celor trei persoane 
într-un singur Dumnezeu devine mai clară în 
Noul Testament datorită vieţii, morţii și învie-
rii lui Iisus și revărsarea Duhului Sfânt asupra 
credincioșilor. Ucenicii lui Iisus au înţeles că Ii-
sus este Dumnezeu, dar că este distinct de Ta-
tăl, și că Duhul Sfânt este de asemenea Dum-
nezeu, însă distinct de Tatăl și de Fiul.

În 2 Corinteni, Pavel numește cele trei per-
soane ale Trinităţii în așa fel încât să arate că 
sunt distincte între ele: „Harul Domnului Iisus 
Hristos și dragostea lui Dumnezeu și împărtă-
șirea Sfântului Duh să fie cu voi cu toţi” (2 Co-
rinteni 13:14).

Iisus, chiar înainte de a urca la ceruri, le-a 
poruncit ucenicilor să boteze în numele fiecă-
rei persoane a Trinităţii, arătând astfel că El le 
privește ca egale, toată în Dumnezeu. 
„Duceţi-vă și faceţi ucenici din toate neamuri-
le, botezându-I în Numele Tatălui și al Fiului 
și al Sfântului Duh” (Matei 28:19).

Conceptul că Tatăl, Fiul și Duhul Sfânt 
sunt un singur Dumnezeu este imposibil de în-
ţeles complet pentru noi, oamenii. Este totuși 
în acord cu credinţa noastră că există un Dum-
nezeu atotputernic și atotștiutor. Pe măsură ce 
El ni se revelează, este de înţeles că vor exista 
anumite aspecte pe care nu le putem înţelege. 
Deci, dacă simţi că nu poţi înţelege totul, nu te 
îngrijora. Cel mai important este să știi că exis-
tă un Dumnezeu, că există trei persoane în 
Dumnezeu, că Dumnezeu te iubește, că Iisus a 
murit pentru mântuirea ta și că Duhul Sfânt 
este cu tine să te ajute și să te sfătuiască.
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Dumnezeu ne-a creat cu nevoia de a iubi 
și de a fi iubiţi, dar numai El poate satisface 
dorinţa profundă din sufletul fiecărui om 
pentru iubire totală și înţelegere completă. 
Lucrurile acestei lumi pot satisface trupul, 
însă doar Dumnezeu și iubirea Lui eternă pot 
umple fiecare gol spiritual dureros din inimile 
noastre, căci acel gol este destinat Lui. Sufle-
tul uman nu poate fi niciodată complet satis-
făcut decât prin uniune cu marele și iubitorul 
Spirit care l-a creat.

„Dumnezeu este dragoste” (1 Ioan 4:8). El 
este Spiritul iubirii, adevărata iubire, iubirea 
care rezistă, iubirea autentică, care nu se ter-
mină niciodată, de la iubitul care nu te pără-
sește niciodată, Iubitul tuturor iubiţilor. 
Această iubire este întruchipată în Fiul Său, 
Iisus, care a venit pentru iubire, a trăit în iu-
bire și a murit pentru iubire, pentru ca noi să 
putem trăi și iubi pentru totdeauna.

Dacă oamenii ar putea înţelege magnitudi-
nea iubirii Domnului – cât de necondiţiona-
tă, cât de vastă, de adâncă, de cuprinzătoare și 
fără de sfârșit este – ar rezolva atât de multe 
din problemele noastre. Ei ar găsi eliberare de 
temerile, îngrijorările și regretele lor. Dacă 

doar ar putea înţelege asta, atunci ar ști că toa-
te se vor rezolva, că El va face ca toate să lucre-
ze spre bine pentru cei ce-L iubesc, cei care 
sunt chemaţi după planul Său (Romani 8:28) 
și că mâna Lui asupra vieţilor lor este o mână 
iubitoare.

R U G Ă C I U N E A  Z I L E I
D A R U L  D E  A  T E  C U N O A Ș T E

Dragă Iisus, îți mulțumesc pentru viața asta 
pe care mi‐ai dat‐o. Îți mulțumesc că m‐ai 
adus în lumea asta și mi‐ai dat cel mai mare 
dar – darul de a Te cunoaște și de a Te iubi. Nu 
a trebuit să‐l câștig, nu a trebuit să fiu ceva 
special, nu a trebuit să‐l merit. Mi‐ai cerut doar 
să îl primesc. Sunt atât de recunoscător, Iisus, 
fiindcă sunt nevrednic.

M‐ai purtat în toți acești ani și pentru asta 
sunt recunoscător. Au fost suișuri și coborâ-
șuri, dar prin toate am învățat să te iubesc. În 
sfârșit am putut să văd că tu le faci pe toate 
bine. Fiecare an al vieții mele este în mâinile 
Tale și fiecare zi, fiecare oră, fiecare minut și 
fiecare secundă sunt cunoscute de Tine. Amin.

Sursa 
iubirii 

adevărate



Când Mă accepţi în viaţa ta și ajungi să 
Mă cunoști, ajungi să simţi și o bucurie 
profundă și intensă. Apostolul Petru a des-
cris lucrul acesta ca fiind „o bucurie negră-
ită și plină de glorie” (1 Petru 1:8, tradu-
cere din engleză).

Când am murit pe cruce am plătit pre-
ţul pentru păcatele lumii – inclusiv greșe-
lile tale. Și de aceea, cei care cred în Mine 
și Mă primesc pe Mine vor trăi veșnic – 
ceea ce te include și pe tine.

Atunci când înţelegi ce implică lucrul 
acesta, că totul îţi este iertat, că Eu te iu-
besc necondiţionat, că voi fi alături de tine 
la bine și la rău, că nu voi renunţa nicioda-
tă la tine și că, indiferent de cum va decur-
ge viaţa ta, poţi privi înainte spre bucuria 
eternă într-o lume cu adevărat perfectă – 

iată ceva care să te bucure și să te entuzias-
meze!

Poţi găsi bucurie știind că toate proble-
mele și imperfecţiunile supărătoare ale 
acestei lumi prezente vor trece în curând, 
ca apoi toate să fie făcute perfecte în dra-
goste. Vei ajunge să înţelegi aceste lucruri 
dacă îţi concentrezi atenţia asupra Mea, a 
puterii Mele și a promisiunilor Mele.

Iar dacă ai simţit în trecut această bu-
curie dar ai pierdut-o, o poţi regăsi în ace-
lași mod. Gândește-te la Mine, la tot ce 
am făcut pentru tine și la tot ce ţi-am pro-
mis. Eu le-am spus primilor Mei ucenici: 
„V-am spus aceste lucruri pentru ca bucu-
ria Mea să rămână în voi și bucuria voastră 
să fie deplină” (Ioan 15:11) și aceeași bu-
curie poate fi și a ta.

SURSA 
BUCURIEI

DE LA IISUS CU DRAGOSTE


